
Říjen	 	 	 				 18.	ročník			 																						 5/2010

Zpravodaj
o b c e  B a š k a

Občasník	občanů	Bašky,	Kunčiček	u	Bašky	a	Hodoňovic

Starosta obce Baška Ing. B. Jasek při podpisu 
smlouvy na výstavbu kanalizace.
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 Ze zahájení 1. Lašských olympijských her“ v Hodoňovicích

Ing. Z. Hromádka s M. Karáskovou reprezentovali Bašku na mezinárodním setkání flašinetářů
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Oznámení	o	době	a	místě	konání	voleb

do zastupitelstva obce Baška

Starosta obce Baška podle § 15 zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitel-
stev obcí a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů
oznamuje

1. volby do zastupitelstva obce se uskuteční ve dnech

v pátek 15. října 2010 od 14.00 hodin do 22.00 hodin,
v sobotu 16. října 2010 od 8.00 hodin do 14.00 hodin

2. místem konání voleb podle odstavce 1. a 2. jsou volební okrsky:

volební okrsek č. 1 – Baška
volební místnost - jídelna Základní školy v Bašce, Baška 137
volební okrsek č. 2 – Hodoňovice
 volební místnost – sál restaurace U Čendy, Hodoňovice 43
volební okrsek č. 3 – Kunčičky u Bašky
volební místnost – třída Mateřské školy v Kunčičkách u Bašky, Kunčičky u Bašky 130

3. voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svou totožnost a státní ob-
čanství České republiky platným občanským průkazem nebo platným cestovním pasem 
České republiky. V případě voleb do zastupitelstva obcí je možno prokázat totožnost a 
státní občanství ČR také diplomatickým nebo služebním pasem České republiky anebo 
cestovním průkazem. Neprokáže-li volič svou totožnost a státní občanství ČR, nebude 
mu hlasování umožněno.

4. každému voliči budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem voleb hlasovací 
lístky. Ve dnech voleb může volič obdržet hlasovací lístky i ve volební komisi.

5. pro zajištění pořádku a důstojného průběhu hlasování ve volební místnosti je 
každý volič povinen uposlechnout pokynů předsedy volební komise.

V Bašce 29. 09. 2010    

      Ing. Břetislav Jasek
          starosta obce 
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Kandidátní	listina	pro	volby	do	zastupitelstva	obce	Baška

Občanská demokratická strana

1. Ing. Břetislav Jasek, 57 let
starosta

2. Pavel Keprt, 51 let
podnikatel

3. Ing. Libor Sladkovský, 51 let
podnikatel

4. Miroslav Šolín, 56 let
podnikatel

5. Ing. Ivan Pasičnyk, 55 let
podnikatel

6. Ing. Libor Vavřík, 54 let
nezávislý

7. Ing. Radim Svoboda, 41 let
podnikatel

8. Jiří Peterek, 49 let
OSVČ

9. Ludmila Jasková, 58 let
podnikající důchodce

10. Ing. Lukáš Kónig, 31 let
podnikatel

11. Eva Frišaufová, 37 let
prodavačka

12. Vítěslav Štastný, 33 let
OSVČ

13. Petr Miloň, 41 let
podnikatel

14. Pavlína Matulová, 36 let
skladnice

15. Ing. Alena Vavříková, 56 let
podnikatelka
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3. Ing. Libor Sladkovský, 51 let
podnikatel

7. Ing. Radim Svoboda, 41 let
podnikatel

11. Eva Frišaufová, 37 let
prodavačka

15. Ing. Alena Vavříková, 56 let
podnikatelka

Ohlédnutí

Změna systému hospodaření s odpady - kontejnéry nahradily popelnice. Vybudována 
kompostárna v areálu sběrného dvora, včetně techniky - traktor, přívěs, čelní nakládač, 
štěpkovač, třídič (dotace 4,6 mil. Kč). Koupen starší 7-místný Landrover, přívěs, sekač-
ka/mulč. (dotace 220 tis. Kč) = soběstačnost v údržbě zeleně. Díky technice opravu-
jeme výtluků silnic za 50% ceny. V sezóně pracuje pro služby v průměru 10 občanů 
(zeleň, kemp), dotace 600 tis. Kč ročně.  Kanalizace je definitívně spádová a realiza-
ce začne v 1. čtvrt. 2011.Cena je díky soutěži o 127 mil. nižší oproti ropočtu. Úvěr 
je oproti plánovaných 70 mil. jen 50 za 3,75% úrok. Bylo zahájeno projektování pro-
tihlukových stěn v Hodoňovicích a Kunčičkách s možnou realizace po etapách od roku 
2011 dle fin.možností ŘSD. V Bašce byla provedena rekonstrukce MŠ (dot. 4mil. Kč). 
Nové Parkoviště u OÚ. Pošta byla přemístěna do nových prostor. Protažen vodovodní 
řád na Dřevěný kopec (dot. 800tis. Kč). V areálu kempu nová sportoviště pro tenis, 
nohejbal, volejbal a beachvolej. Vestavba podkroví nad sociálkou, 4 pokoje s 15 lůžky 
(dot. 5mil.Kč). Chodník v kempu a zeleň (dot. 580tis. Kč). Zřízen příměstský tábor pro 
děti do 15 let .Kunčičky u Bašky: Nové sprchy,soc.zařízení , přístřešek a založení tráv-
níku na škvárovém hřišti ve fotbal. areálu. Sanace spodní stavby ZŠ proti vlhkosti, nový 
antukový kurt tamtéž. Oprava sport. hřiště Betonko + altán. Svodidla podél 1/56 u 
podchodu. Chodník u hasičské zbrojnice, včetně osvětleného přechodu s radarem (dot. 
130tis.Kč) a chodník podél 1/56( dot. 400tis.Kč). Obnova křížů, pomníku a kašny na 
hřbitově. Studánka Pod Břehy. Hodoňovice: Rekonstrukce VO – Kamenec s protažením 
a osvětlením ke křižovatce s 1/56. Nová knihovna v budově bývalé ZŠ.Vybudování 
dětského hřiště na Kamenci. Svodidla na 1/56 u podchodu. Obnova pomníku a sak-
rál. kříže před ZŠ. Opravy náhonu. Obec je nezadlužena a přes snížené příjmy předá 
hospodaření s přebytkem zhruba 10mil.Kč. Czech-point na OÚ s novou výp. Technik-
kou(dot. 80 tis. Kč) Stolní kalendáře a barevný zpravodaj.

Hlavní	úkoly	pro	období	2010	–	2014

Výstavba kanalizace při stávající výhodné ceně. Následně komunikace a chodníky. 
Protihlukové bariéry v Hodoňovicích a Kunčičkách. Projekt na rekonstrukci či novou 
ZŠ v Bašce s návazností na centrum obce, dopravu a parkování. Tělocvična a knihov-
na. Realizace z dotací! V poslední etapě získat maximum dotací, projekty - školství, 
doprava, ekologie, sociál. probl. úspory energií a další.Vyčlenit prostředky na úpravy 
vlastních toků . Dovybavit hasiče technikou a výstrojí. Nepovolovat další zástavbu bez 
inž. sítí a dopravní dostupnosti. V oblasti sociální problematiky, kultury a sportu zajistit 
ve spolupráci se složkami a spolky dobrou úroveň a podporovat aktivity směřující pře-
devším k výchově mládeže. MS ODS v Bašce disponuje kádrem vzdělaných a znalých 
lidí, schopných spolupracovat ve vedení obce na důležitých úkolech v příštích létech  
  
     Ing. Břetislav Jasek, předseda MS ODS
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Kandidátní	listina	pro	volby	do	zastupitelstva	obce	Baška

4. Mgr. Kateřina Peterková, 24 let  

Manažer personal., Baška

TOP 09

5. Ivana Huserová, 46 let   

Vedoucí školní jídelny, Baška 

bez politické příslušnosti

6. MUDr. Ivana Kaszturová, 43 let  

Lékařka, Kunčičky u Bašky

bez politické příslušnosti

7. Pavel Mráz, 41 let 

Obchodní manažer, Baška

TOP 09

8. MUDr. Richard Bosák, 44 let  

Lékař, Kunčičky u Bašky

bez politické příslušnosti

9. Karel Schindler, 48 let   

Technik, Baška

bez politické příslušnosti

10. Vladimír Mojžíšek, 58 let  

Technik, Baška

TOP 09

11. Tomáš Uherek, 40 let   

Vedoucí skladu, Baška

bez politické příslušnosti

12. Anna Čečotková, 49 let   

Zaměstnanec OÚ, Baška

bez politické příslušnosti

13. Zdeňka Mojžíšková, 62 let  

Důchodce, Baška

TOP 09

14. Blažena Uherková, 41 let  

Vedoucí prodejny, Baška

bez politické příslušnosti

15. Zdeňka Peterková, 47 let                       

Účetní, Baška

TOP 09

TOP 09

1. Ing. Martin Peterek, 46 let
Podnikatel, Baška 

TOP 09

2. Mgr. Roman Šnyta, 40 let
Ředitel pobočky RB, Baška
bez politické příslušnosti

3. Libor Pastorek, 56 let
Podnikatel, Hodoňovice
bez politické příslušnosti
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Volební	program	strany	TOP	09

Komunální politika se dá dělat slušně a poctivě.
Víc, než si myslíte!

Co	můžeme	nabídnout?

1) Prosadit priority v oblastech, které přispějí ke zlepšení života všech 

obyvatel obce, bez ohledu na to, zda bydlí v Bašce, Kunčičkách či Hodoňovicích.

2) S pomocí občanů snaha zvládnout složitou situaci v novém obecním zastu-

pitelstvu.

3) Důsledně trvat na dodržování plánovaných termínů v rámci výstavby mostu 

přes řeku Ostravici a zhotovení kanalizace obce.

4) Neopomenout řešit kritickou situaci místních komunikací a chodníků v loka-

litách sloučené obce.

5) V nastávajících volebním období bude mít kultura i sport složitou situaci, 

proto bude naši snahou zorganizovat třeba méně akcí, ale pro širší veřejnost celé 

sloučené obce.

6) V rámci veřejných zakázek pro obec budeme podporovat upřednostnění 

místních firem a občanů trvale zde žijících.

7) Dodržení vyrovnaného rozpočtu obce.

8) Pokračovat v dobře započaté práci v rámci přehradní nádrže a areálu 

kempu.

9) Podpořit tělovýchovu a sport především v mládežnických kategoriích. 

Na vybudovaných obecních tenisových kurtech pomoci založit tenisovou školu.
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Co je společným cílem občanů Bašky, Hodoňovic a Kunčiček u Bašky?

1) urychlené  zprovoznění  kanalizace  s odborným  dohledem  a 
maximální eliminací dalších finančních nákladů při realizaci

2) urychlené zpracování plánu centra obce včetně přestavby školy a 
tělocvičny s výhledem na další generaci

3) dořešení dopravní infrastruktury v obci zokruhováním cest, včetně 
oprav a výstavby chodníků

4) lepší komunikace s občany, maximální a transparentní informovanost 
široké veřejnosti o záměrech vedení obce

5) omezení jakýkoliv nesmyslných projektů a plýtvání penězi obce do 
vyřešení priorit – tj. prvních 3 bodů - s ohledem na financování dluhu 
obce během splácení kanalizace

6) zablokování  likvidací  historických  budov  bez  další  jasné  a 
propracované koncepce nebo z důvodu objemové nutnosti pro další 
rozvoj centra obce

7) maximální  využití  veškerých  dotačních  titulů  ve  všech  možných 
oblastech rozvoje obce

8) rozšíření dalších činností pro děti a mládež včetně zabezpečení místa 
působení

9) dořešení  náhradních  výsadeb  v obci,  rozvoj  zelených  ploch  a 
optimalizace provozně nákladných obecních služeb

10)snažit  se  zamezit  jakékoliv  další  výstavbě  objektů  s  nežádoucím 
dopadem na životní prostředí v obci

Jestliže sdílíte naše společné cíle,
dejte nám svůj hlas a

podílejte se následně i na jejich realizaci.
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Vážení spoluobčané, 

dovolujeme si Vám předložit hlavní body našeho „Volebního programu MO KSČM 
Baška, Hodoňovice a Kunčičky u Bašky“. Pokud získáme v nadcházejících komunál-
ních volbách Vaši důvěru, budeme prosazovat slušnou komunální politiku bez ohledu 
na stranické zájmy.

• zajistíme, případně budeme prosazovat veřejnou kontrolu obecního rozpočtu 
všemi občany
• považujeme za samozřejmost hledání úspor v provozních výdajích obce a 
budeme tyto výdaje důsledně sledovat
• budeme pokračovat v řešení rozpracovaných akcí obce v rámci dostupných 
finančních prostředků obce
• jsme připraveni pořádat  pravidelné  besedy s občany, kde se budou projed-
návat společné potřeby obce
• chceme zveřejňovat všechna usnesení rady i zastupitelstva obce na internetu i 
na úřední desce obce Baška
• obec je účastníkem  stavebních řízení, bude v našem zájmu občanům pomá-
hat při jejich vyřizování a současně sledovat, aby nedošlo k újmě dalších občanů 
• se správci toků projednáme vybudování protipovodňových zábran a zařízení 
v lokalitách ohrožených povodněmi
• vytvoříme zázemí, aby se do obce mohla vrátit dětská poradna
• zahájíme přípravu rekonstrukce budovy Základní školy v Bašce i s výstavbou 
nové tělocvičny, která v obci chybí a zajistíme podání žádosti o dotaci
• prosadíme dostavbu protihlukových stěn, případně jiný způsob omezení hluč-
nosti na silnici I/56 a stavbu mimoúrovňové křižovatky v Hodoňovicích
• zahájíme přípravu výstavby obslužných komunikací v lokalitách Lísek - Hůrky a 
Dřevěný kopec, včetně podání žádosti o dotace 
• zahájíme projekční práce na výstavbu chodníků v místní části Kunčičky u 
Bašky (od pohostinství U Kubalů po autobusovou zastávku „U Stonavských“) a v místní 
části Malá Baška, a dále chodníku od hostince Bašťanka směrem k přehradě

S plným zněním našeho „Programu“ se můžete seznámit ve vývěsních skříňkách.

Děkujeme za každý hlas, kterým nám pomůžete prosadit naše názory.
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Volební	program	ČSSD	Baška	2010

- Baška bez mostu je pro nás nepřijatelná! Zasadíme se na Krajském úřadě, 
aby byla dodržena, nebo lépe urychlena výstavba mostu v určeném termínu. 
- Po dobu výstavby mostu se pokusíme zajistit lepší dopravní obslužnost obča-
nům Hodoňovic a Kunčiček. 
- Chceme vést přátelskou politiku, otevřenou a přístupnou občanů, jejich 
podmětům a připomínkám a nebojíme se ani kritiky. Naším cílem je nabídnou doslova 
přátelský úřad.
- Vzhledem k tomu, že v uplynulém volebním období nebyla dořešena přestav-
ba stávající školy, budeme tento bod programu řešit mezi prvními akcemi ke spokoje-
nosti nejen občanů, ale i dětí a vedení školy. 
- Největší investiční záměr obce - vybudování veřejné kanalizace - budeme 
realizovat nejpozději do 4 let. Další investiční záměry a veřejné  zakázky budeme 
realizovat výhradně prostřednictvím řádných výběrových řízení – za jasných podmínek 
s možností veřejné kontroly. 
- Zasadíme se o pokračování výstavby cyklostezky a nezapomene pečovat o 
budovy obce.
- Zajistíme co nejširší informovanost o činnosti obce v Obecním zpravodaji a 
budeme pořádat pravidelná osobní setkání s občany. 
- Dále budeme zlepšovat obecní služby pro všechny občany Bašky, Hodoňovic 
a Kunčič.
- Cílem hospodaření s finančními prostředky naší obce je vyrovnaný rozpočet a 
nedopustíme neúčelné zadlužování obce na úkor budoucnosti obyvatel Baška.
- Vyřešíme nedostatky Územního plánu  - tj. řešení přístupových cest apod.
- V rámci bezpečnosti naší obce chceme zajistit obnovu stávajících přechodů u 
ZŠ, MŠ, zdravotního střediska a zajištění nových přechodů pro větší bezpečnost nás 
všech.
- Zasadíme se o důsledné dodržování veřejného pořádku, o pravidelný dohled  
Policie ČR a s tím spojenou prevenci proti vandalismu 
- Zlepšíme vztah se zájmovými organizacemi (hasiči, zahrádkáři, včelaři, rybá-
ři, senioři, tělovýchovné organizace atd.) a budeme je podporovat nejen z rozpočtu 
obce, ale dáme jim také více možností předvést svou činnost na veřejnosti
- Udržíme obecní tradice 

Pozvánka na připravované akce:

- 8. 10. 2010 v 17:00 Restaurace u Čendy – představení kandidátů do Obecního Za-
stupitelstva  za MO ČSSD Baška    Občerstvení zajištěno!

- 9. 10. 2010 v 14:00 Kulturní dům Baška - představení kandidátů do Obecního Zastu-
pitelstva  za MO ČSSD Baška    Občerstvení zajištěno!
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PROJEKT	KANALIZACE	V	BAŠCE	MÁ	ZELENOU

Více než deset let usilují zastupitelé Obce Baška o zahájení stavby, tak potřebné kanali-
zace v obci. V minulém volebním období byl  sice již schválen projekt její tlakové reali-
zace.  Nesetkal se však  s podporou občanů, následovaly   petice, protestní schůze .
Současní zastupitelé po  odborných konzultacích a  připomínkách občanů se rozhodli 
pro změnu , schválili výstavbu gravitační kanalizace.Důležité bylo, že toto řešení se  se-
tkalo  s většinovou podporu občanů, kteří  uvítali především skutečnost, že na rozdíl od 
tlakové kanalizace, která vyžadovala  vybudování jedné  čističky odpadních vod na 
katastru Obce Baška , u gravitační kanalizace se  počítá s tím, že znečištěné odpadní 
vody   z Bašky , Kunčiček u Bašky a Hodoňovic  budou směřovat do  hlavní čističky 
odpadních vod ve Sviadnově.
V prvním pololetí letošního roku tak mohlo být konečně vyhlášeno dlouho očekávané  
výběrové řízení. Přihlásilo se celkem 7 firem, dvě z nich  byly pro nesplnění podmínek  
vyřazeny.
Hlavním  kritériem výběrového řízení, které bylo ukončeno 3. června, byla  nabídka  
nejnižší ceny , za kterou se   dílo „Kanalizace Bašky“ uskuteční.
Kanalizace bude provedena ve všech třech částech  naší obce: v Bašce, Kunčičkách 
u Bašky a Hodoňovicích. Vzhledem k našim finančním možnostem    nebudeme moci   
kanalizaci vybudovat v první etapě na  „Malé Bašce“  a z větší části také  „Na Hlí-
nách“, uvedl místostarosta Bašky  František Carbol.
Slavnostním okamžikem byla pro Bašku  středa 15. září,  v zasedací místnosti OÚ v 
Bašce   starosta Bašky ing.Břetislav Jasek svým podpisem spolu s podpisy zástupců tří 
vítězných zhotovitelů pod Smlouvou o dílo „Kanalizace Baška“završili toto mnohaleté 
úsilí, na kterém se budou podílet: Sdružení Kanalizace Baška, VOKD – Zlínstav - KWG  
SPÓLKA – AKCYJNA - Polsko,Szczecin
 
Oproti původnímu rozpočtu ve výši 410 mil. Kč budou činit celkové náklady po výbě-
rových řízeních „pouze“ 283 mil. Kč, takže i předpokládaná výše úvěru  klesla ze 70 
mil. Kč na 50 mil. Kč. Dílo v hodnotě 283 mil. Kč / nejnákladnější stavba , která bude  
realizována v historii obce /  by měla být zahájena 1.1. 2011 a dokončena za dva 
roky. Smlouva  nabyla platnosti  dnem podpisu oběma smluvními stranami a je účinná 
dnem podpisu smlouvy  o poskytnutí dotace ze Státního fondu životního prostředí v 
Praze.

 „ Završili jsme  první nelehkou etapu - předpokládám, že nic nebrání tomu, abychom s 
finanční podporou  z fondů EU, která činí 72% z předpokládaných nákladů, s pomocí 
Moravskoslezského kraje a  z našich finančních zdrojů  tento náš záměr  realizovali. 
Občany Bašky a vedení Obce Baška čeká po dobu výstavby kanalizace náročné 
období, při kterém se obec zadluží vysokým úvěrem. Po dokončení kanalizace však 
dojde  k zlepšení životního prostředí obce“ ,řekl František Carbol, místostarosta Bašky.
                                                                

         František Vaníček
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Začal	nový	školní	rok	2010-2011

Je to tady! Opět ranní vstávání, psaní domácích úkolů, příprava na písemky. Vše, co 
žáky již od druhé třídy do školy právě příliš neláká. Zato náplň přestávek, zakázané 
běhání po schodišti školy, hraní vybíjené každou velkou přestávku, vyměňování všeho 
možného co právě „letí“ mezi spolužáky, pošťuchování, hašteření, domlouvání odpo-
ledních nejlépe rodiči zakázaných akcí, to vše je na škole docela zábava. Samozřej-
mě, že někdy je i vyučování zábava. Ale co si budeme povídat: „Škola je škola!“
Zato prvňáčci jsou hvězdičky, které školu první týdny rozsvítí. Do první třídy přicházejí 
s očekáváním něčeho zcela nového, zajímavého. Vidí školu naprosto jinýma očima 
než všichni ostatní. Těší se na svou paní učitelku, lavici do níž se posadí, na učebnice 
a sešity, do nichž udělají první čárky, vlnky, kolečka, šnečky, napíší první  písmena a 
číslice. Těší se na všechny činnosti, které paní učitelka připraví a s chutí se do nich vrha-
jí. Jsou čistou nepopsanou stránkou a záleží na nás dospělých, nejen na učitelích, ale 
také na  ostatních zaměstnancích školy a na rodičích, jak dlouho naše děti zůstanou 
dětmi s radostí v očích, které budou chodit do školy rády. Vidět malé prvňáčky popr-
vé ve školní lavici je opravdu povznášející a úžasné. Rodiče prožijí tyto chvíle často 
jen jednou, jiní víckrát v životě. Zato učitelé mají to štěstí, že nadšení malých školáků 
prožívají každoročně. 
Našim novým školákům, kterých do první třídy v Kunčičkách u Bašky nasoupilo 16 a 
do Bašky 21, přejeme, aby  pro ně škola byla co nejdéle  místem, kde se budou cítit 
bezpečně, kde se budou naplňovat jejich představy, naučí se mnoho nového a samot-
né učení bude přirozenou náplní jejich dalšího života. 
Také všem ostatním žákům naší školy přejeme úspěšný, zajímavý a samozřejmě i zá-
bavný školní rok 2010-2011.
Pedagogický sbor se opět snažil, aby plán na letošní rok obohatil nejen o novinky ve 
výuce, ale také o nové aktivity, které jsme dříve ve škole neměli.
Již v září začal poplavecký kurz žáků 4. třídy a samozřejmě se uskuteční také předpla-
vecký kurz žáků 1. třídy. Snažíme se tak o návaznost na výuku plavání v mateřských 
školách a dopilování plavání po povinné výuce ve 2. a 3. třídě. Aby to nebylo líto 
žákům 5. ročníku, zúčastní se výletu do Kotelny ve Frýdlantě, kde si nejen zaplavou, 
ale dobře se pobaví.
Další velkou novinkou pro žáky i rodiče je škola v přírodě, která se uskuteční jako 5-ti 
denní pobyt žáků 3. – 5. třídy v Terénním středisku ekologické výchovy TETŘEV Vita v 
Horní Lomné.
Na pobyt v přírodě se již těší nejen děti, ale také vyučující, kteří jsou nakloněni netra-
dičním způsobům výuky.  Přestože  ZŠ Baška je venkovská škola, tedy v přírodě, pobyt 
bez rodičů, setkání s novými lidmi  a  zajímavým programem je velmi lákavý a děti 
jistě v mnoha směrech obohatí o nové zkušenosti a zážitky.



18

V týdnu, kdy se uskuteční škola v přírodě nepřijdou zkrátka ani děti 1. a 2. třídy. Vyu-
čující pro ně připraví dny pobytu v přírodě, dokonce v doprovodu zkušeného myslivce 
a další aktivity.
Seznam všeho, co se bude v průběhu školního roku dít, je velmi dlouhý a věříme, že 
také zajímavý. Jen sportovních soutěží, kterých se účastníme a dosahujeme skvělých 
výsledků je řada. Budeme v nich pokračovat, protože 1. místo ve III. ročníku soutěže 
o nejvšestrannější sportovní školu v roce 2009-2010 , kterého jsme dosáhli ve školním 
roce 2009-2010 je pro nás výzvou pro letošní rok.
Snažíme se, aby se každé z dětí mohlo účastnit soutěžení v něčem co je mu blízké 
a proto jsou naše školní soutěže snad ve všech oborech: zpěv, recitace, čtení textů, 
tanec, výtvarné a  sportovní soutěže. Mají – li tyto soutěže návaznost, snažíme se, aby 
žáci pokračovali v oblastních a okresních kolech.
Nejdůležitější však zůstává vzdělávání. Avšak vše, co se děje navíc, má pro děti 
velký význam.  Je propojeno v návaznosti na výuku a spojuje učení  v lavici s reálným 
světem.
Rodiče žáků, jistě potěšilo, když v prvních dvou dnech začátku školy viděli u přechodu  
pro chodce policistku, kterou zajistil obecní úřad. Policistku v dalších dnech vystřídala 
naše velice ochotná paní školnice Alena Židková, která denně od 7.30 do 8.10  hlídá 
bezpečný přechod žáků do školy. Stejně tak již několik let doprovází přes přechod děti 
přijíždějící školním autobusem ráno a odjíždějící ve 14 hodin odpoledne po vyučo-
vání. Je to velmi zodpovědný úkol, neboť provoz automobilů středem obce je čím dál 
větší. Patří jí velké poděkování.
Poděkování patří také rodičům, kteří přes potíže s chybějícím mostem pro automobilo-
vou dopravu a objížďku obce přes Frýdlant nebo Frýdek-Místek zachovali přízeň naší 
škole a neumístili děti do městských škol, kde by pro ně byla doprava snazší. Jejich roz-
hodnutí si vážíme. Umožnili tak svým dětem udržení třídních vazeb, kdy kamarádství se 
spolužáky žijícími v téže obci je velmi důležité pro ně samotné a také pro budoucnost 
obce.

Zájmové aktivity pro dospělé:
Pondělí   19 – 20 hod.    AEROBIK lektorka aerobiku V. Czudková
Středa     18 – 20 hod.    JÓGA  lektorka jógy paní Šigutová
Čtvrtek    17 - 18 hod.    ZUMBA  official zumba instruktor Erika Jánošová     

Zájmové činnosti žáků jsou vypsány na www. stránkách školy: www.skolabaska.cz 
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HODOŇOVICEMI	SE	ROZEZNĚLY	NOVÉ	ZVONY….

Tradiční  pouť , kterou hodoňovičtí oslavili v neděli 12. září se výrazně lišila od těch 
minulých. Především proto, že se z věže zdejšího kostela Panny Marie k pozvání k 
bohoslužbě poprvé rozezněl hlas dvou nových zvonů : bl. Matky Terezy a zvon Jana 
Pavla II. Zvony odlil zvonařský mistr Josef Tkadlec z Halenkova. Náklady s jejich výro-
bou uhradili především farníci z Hodoňovic za přispění Obce Baška.
I když slavnostní akt jejich požehnání se uskutečnil již v neděli 15. srpna, teprve o 
nedělní pouti mohli hodoňovičtí naslouchat jejich  líbezným tonům. Jeden z mnoha 
přítomných bohoslužbě Josef Gara z Kunčiček u Bašky řekl: „ Jsem velice rád, že 
jsem se  zúčastnil dnešní slavnosti, kterou jsem hluboce osloven. Jistě, že k pouti patří 
i tradiční světské radovánky, ale 
myslím si , že pouť by měla být 
především duchovní záležitostí, 
na to bohužel dnes většina z nás 
zapomíná.“  K slavnostní atmo-
sféře nedělní bohoslužby přispěli 
svým zpěvem také všichni členové 
hodoňovického chrámového 
sboru spolu se svým sbormistrem 
Adolfem Kolčářem a sólistou 
Lašského smíšeného pěveckého 
sboru Michalem Válkem, který 
přednesem Dvořákových Bib-
lických písní rovněž významně 
obohatil její duchovní rozměr. 
Těší mne, že se hodoňovickým farníkům podařilo splnit jejich dávné přání mít na věži 
našeho kostela, který je nejstarší sakrální stavbou v celé Bašce, /1875/ nové zvony. 
Byl jsem dojat, když jsem dnes naslouchal jejich vyzvánění, určitě nejsem sám, který 
měl v očích slzy “, s neskrývaným dojetím řekl Adolf Kolčář.
„Snad je to i trochu symbolické spojení, že na hodoňovickém hřbitově našli místo svého 
posledního odpočinku nejenom stovky hodoňovických občanů, kteří svou obětavou 
prací pomáhali tuto malebnou vesnici na  úpatí Metylovické hůrky Čupku / 524 n. 
m./ zvelebovat, ale jsou zde také rovy i dvou osobností, nespravedlivě vězněných v 
padesátých letech - kněze Zdislava Škrabala, jehož sté výročí nedožitých narozenin 
jsme si před několika dny také ve zdejším kostele připomenuli . Místo svého posledního 
odpočinku má na hřbitově v Hodoňovicích i Milo Komínek, novinář, spisovatel, letecký 
akrobat, člověk, kterého jsem si rovněž velice vážil. S pohnutím a dojetím musím říci, 
že jsem při dnešní pouti myslel i na jejich životní postoje, odvahu a statečnost , která 
nám mnohým bohužel chybí. I to je pro mě zamyšlením a výzvou“, řekl předseda 
Lašského smíšeného pěveckého sboru z Bašky Michal Válek.“    
       
       F. V.
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PODĚKOVÁNÍ

U příležitosti slavnostní bohoslužby a požehnání nových zvonů pro kostel Panny Marie 
v Hodoňovicích v neděli 15. srpna 2010 a o hodoňovické pouti v neděli 12. září 
spoluúčinkoval také hodoňovický chrámový sbor. Rád bych poděkoval nejenom všem 
členům sboru z Hodoňovic, Kunčiček u Bašky a Bašky, ale i z dalších míst, kteří společ-
ně s naším chrámovým sborem svým zpěvem významně obohatili tyto bohoslužby.
Mé poděkování patří i panu Michalu Válkovi, předsedovi Lašského smíšeného pěvec-
kého sboru a jeho sólistovi nejenom za přednes vynikajících sólových partů , ale i za 
pomoc při uvedení některých sborových skladeb . Velice děkuji doc. Aleně Čihánkové, 
dlouholeté přední sólistce Státní opery v Kolíně nad Rýnem , panu Zdeňku Plecháčko-
vi / housle/, místeckému varhaníku Petru Strakošovi a všem dalším. Rád bych ještě 
jednou poděkoval místeckému děkanu Mons. Josefu Maňakovi, který má hlavní a 
rozhodující zásluhu na přípravě a organizaci celé slavnosti požehnání nových zvonů v 
Hodoňovicích.
Chtěl být poděkovat rovněž za finanční a materiální pomoc, ale i  účast na slavnos-
ti požehnání zvonů představitelům Obce Baška : starostovi ing. Břetislavu Jaskovi, 
místostarostovi Bašky Františku Carbolovi, dále manželům Lapišovým z Frýdku- Místku, 
mlynářství rodiny Bayerů. Děkuji rovněž Zahradnictví fa. Vavřík a Zahradnictví fa. Koře-
ný z Bašky za bezplatné zhotovení krásných kytic. Děkuji rovněž zástupcům Lašského 
smíšeného pěveckého sboru:p. Michal Válek, p. ing. Kateřina Čečotková, p. Jaroslav 
Lička, kteří na závěr slavnosti požehnání zvonů položili kytici k rovu mé manželky, 
velice si toho vážím . Videozáběry ze slavnosti provedl pan Stanislav Němec a foto-
grafie paní Martina Pavlásková - také jim patří naše poděkování. Stejně tak vedoucímu 
restaurace U Čendy v Hodoňovicích panu Pavlu Kowalczykovi a jeho zaměstnancům 
za vstřícnost při zajištění pohoštění pro aktivní účastníky slavnosti.
Určitě by si zasloužili poděkování i mnozí další, nebylo jich málo. Všem, kteří jakýmko-
liv smysluplným počinem přispěli a pomáhal i těm nejmenovaným děkuji.
Rád bych ještě připomenul v sobotu 18. prosince ve 14 hod. v sále kulturního domu v 
Bašce budete moci shlédnout u příležitosti výstavy OHLÉDNUTÍ velkoplošnou videopro-
dukci „SLAVNOST POŽEHNÁNÍ NOVÝCH ZVONŮ - HODOŇOVICE“. 
Těším se, že se na tomto setkání ,které připravují členové chrámového sboru, setkáme 
nejenom s našimi členy, ale rádi uvítáme i členy Lašského smíšeného pěveckého sboru 
a všechny, kteří mají zájem i o naši činnost.    

        
        Adolf Kolčář
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III.ročník	přeboru	obce	Baška	v	tenisové	čtyřhře

V sobotu 21.8.2008  uspořádal předseda  sportovní komise obce Baška  p.Pavel 
Keprt  III.ročník „Přeboru obce Baška v tenisové čtyřhře“.  
Turnaj byl rozlosován do dvou skupin po čtyřech párech. Obě skupiny se  hrály v are-
álu přehrady, kde obec s vydatným přispěním sportovní komise vybudovala nádherný 
areál o dvou multifunkčních kurtech s umělým povrchem, dvou pískových beachvolejba-
lových kurtech a antukovým hřištěm pro volejbal. 
Po vyrovnaných bojích ve skupinách ( ukazuje se, že tenis v Bašce má velmi dobrou 
úroveň )  vzešly finálové dvojice Šnyta Roman – Peterek Jiří proti Peterek Martin – 
Kocourek Ladislav. O vítězi rozhodovala až zkrácená hra ( tiebreak) a dvojice Peterek 
Martin – Kocourek se stala přeborníkem Bašky pro rok 2010. Chtěl bych poděkovat 
obecnímu úřadu za podporu při organizaci a zajištění cen a občerstvení účastníků 
a všem hráčům za korektní přístup k turnaji.     
  Doufám, že po podzimních komunálních volbách bude i příští předseda 
sportovní komise při OÚ pokračovat v dobře rozběhnutém seriálu „Přeborů Bašky“ ve 
čtyřhře. Ale nejen v tenisu, ale i v memoriálu Edy Stanczaka v nohejbalu, fotbalovém 
turnaji složek ( Sokoli, st.páni, rybáři a.j. ) a v podpoře sportovních činností při Sokolu 
a oddílu kopané, volejbalu a dalších sportů v obci.    

     Předseda sportovní komise Pavel Keprt 
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TURNAJ	V	NOHEJBALU	SE	VYDAŘIL

Dne 4. září 2010 se uskutečnil pod záštitou starosty obce ing. B. Jaska 29. ročník 
tradičního turnaje a zároveň 4. ročník memoriálu Edy Stančáka v nohejbalu.
Na kurtech v areálu kempu na přehradě v Bašce se prezentovalo 11  tříčlenných druž-
stev, které mezi sebou svedly vyrovnané boje. Všichni účastníci turnaje včetně starosty 
obce ing. B.Jaska, starosty TJ Sokol O. Konečného a ředitele turnaje P. Keprta strávili 
příjemný sportovní den zpestřený bohatým občerstvením.
Výsledky turnaje: 

1. místo SKP Místek   
2. místo  Lískovec
3. místo  Knedlík

Účastnící turnaje při slavnostním nástupu
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PROGRAM	KINA	BAŠKA	NA	MĚSÍC	ŘÍJEN		2010

Úterý 5. října v 18.00 a 20.00 hod., středa 6. října v 10.00 hod
KAJÍNEK   / ČR /

Kriminální thriller inspirovaný příběhem Jiřího Kajínka.
V hl.rolích : Konstantin Lavronenko , Tatiana Vilhelmová , Boguslaw Linda , Vladimír 
Dlouhý , Michal Dlouhý a další
Mládeži do 12 let nevhodný          105 min         Vstupné 51,- a 30,- Kč

Úterý 12.října v 16.30 hod.
SHREK  - ZVONEC A KONEC    / USA /

Poslední kapitola úspěšného filmu  - ve čtvrtém díle Shreka najdeme drsnější Fionu , 
otylého Kocoura v botách ,
a mnohem zmatenějšího Oslíka...
Mládeži přístupný      České znění       90 min        Vstupné : 51,- Kč

Úterý 12. října v 18.15 hod.
EXPENDABLES : POSTRADATELNÍ      / USA /

Dobrodružný dokonalý akční film ,který nás zavede mezi vysoce kvalifikované a 
nebezpečné žoldáky.
V hl.rolích : Sylvester Stallone , Dolph Lundgren , Mickey Rourke , Bruce Willis a další..
Mládeži do 12 let nevhodný       České titulky       100 min      Vstupné : 51,- Kč
 

Úterý 19.října v 18.00 hod.
ČARODĚJŮV  UČEŇ     / USA /

Nicolas Cage ,Monika Belluci , Alfred Molina  v hl.rolích filmu,který nás zavede do 
prostředí tajného umění magie a kouzel.
Mládeži přístupný       České titulky       110 min       Vstupné : 51,- Kč

Středa 20. října v 9.30 hod.
KAMARÁDI  Z TELEVIZE   1   / ČR /

Pásmo veselých pohádek pro malé i velké diváky uváděných v České televizi.
Mimo jiné uvidíte :  Jaja a Paja -jak koupili kouzelný mlýnek , O hajném Robátkovi , 
Kosí bratři, Z deníku opičáka Maka 1,
Mládeži přístupný       65 min        Vstupné : 20,- Kč
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Středa 20. října v 18.00 hod.
ŽENY  V POKUŠENÍ     / ČR /

Repríza úspěšné české komedie.
Mládeži přístupný       110 min        Vstupné 51,- Kč

MIMOŘÁDNĚ  v listopadu 2010
 
Úterý 30. listopadu v 18.00 hod a středa 1. prosince v 10.00 hod.

ROMÁN PRO  MUŽE    / ČR /
Miroslav Donutil , Miroslav Vladyka , Vanda Hybnerová , Táňa Pauhofová  a další
v novém českém filmu na motivy románu Michala Viewegha
Příběh tří sourozenců ,který se změní během jejich výletu do hor v tragikomickou kon-
frontaci základních hodnot a životních postojů.

Mládeži přístupný     110 min      Vstupné : 51,- a 30,- Kč

 
KINO BAŠKA  PŘES   ZIMNÍ  OBDOBÍ   NEHRAJE
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TERMÍNY	SVOZU	ODPADU

Tříděný odpad: Baška  1.11. – 2.11. 6.12. – 7.12.
  Kunčičky 3.11. – 4.11. 8.12. – 9.12.
  Hodoňovice 4.11. – 5.11. 9.12. – 10.12.

Popelnice: Baška  13.10.,  29.10.,  10.11.,  24.11.,   8.12.,  22.12.
  Kunčičky 14.10.,  30.10.,  11.11.,  25.11.,   9.12.,  23.12.
  Hodoňovice 15.10.,  31.10.,  12.11.,  26.11.,  10.12., 24.12.

Hledáme	volejbalistky

Volejbalový klub Baška, který hraje okresní přebor hledá neustále potencionální talen-
tované adeptky pro volejbal. Případné zájemkyně ve věku (17-60 let) se mohou hlásit 
sl. Brabcové na telefonním čísle: 731 713 218 nebo napsat na mail: martabrabcova@
seznam.cz

Tréninky jsou každou středu na přehradě Baška od 17:00 – 19:00 (venkovní antukový 
kurt). Přes podzim, zimu tréninky v tělocvičně ve Starém městě. Volejbalové zápasy se 
odehrávají buď úterky nebo čtvrtky. Během letní sezony se v rámci tréninku hraje beach 
volejbal.

RODINNÁ	KRONIKA

V měsíci říjnu a listopadu 2010 oslaví své kulaté životní jubileum:

Tomáš J.  70 Kunčičky Němec S. 75 Baška
Golová B. 75 Baška  Koloničná L. 80 Baška
Černohorská M. 85 Kunčičky 
Vaňková H. 90 Hodoňovice

Blahopřejeme
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ZE	ZAŽLOUTLÉHO	ALBA

Slezský básník a spisovatel Fran Směja žil v letech 1940-1945 v Bašce. Byl zde i literárně činný- / román 
Napsáno v horách a knížky veršů pro děti/. Na fotografii z května 1979 je  se svými bývalými žáky /  
roč.1929/.
Přední řada: zleva-B. Podžorný,V. Březina,Fran Směja,F. Šustek,Fr. Vraník,L. Bitner,
Prostřední řada: V. Klečka,V. Vávra,S. Babica,L. Rašovská,D. Hradilová,A. Uhrová,D. Korbáš,E. Kopecká,R. 
Kasík, zadní řada:M. Konečný,O. Blažek,D. Kohut,A. Bednárková,O. Jašová,O. Běčáková,B. Gajovská- ar-
chiv: D. Hradilové

Fotbalisté TJ Sokol Baška rok 1959 – 1960. Stojící :B. Pešat, O. Kolář, V. Janík,B. Podžorný, J. Žák, M. 
Kozárek, M. Sýkora Dole: M. Konečný, F. Bílek, E. Brojáč, E. Jakeš, S. Klečka, M. Bukovjan
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UCTILI	PAMÁTKU	SVÉHO	RODÁKA

Snad s menší mírou nadsázky lze říci, že letošní velmi zdařilý zářijový autobusový zá-
jezd občanů Bašky na Slovensko byl skutečně historickým. Především proto, že navštívi-
li vojenský hřbitov Háj ,který je součástí města Liptovský Mikuláš, kde našlo místo svého 
posledního odpočinku více než 1300 československých příslušníků l. čs.armádního 
sboru. Byl to především kraj mezi Liptovskými holemi a Nízkými Tatrami s protékajícím 
Váhem ,který byl místem  velmi těžkých bojů .
V posledních měsících druhé světové války společně s několika tisící sovětských vojáků 
zde padlo více než čtyři tisíce příslušníků  prvního československého armádního sboru .
Byl mezi nimi i bašský rodák Josef Koval. Pod vedením generála Ludvíka Svobody se 
zúčastnil bojů těžkých bojů u Sokolova, Kyjeva ,Bílé Cerkve. Byl jedním z mnoha dukel-
ských hrdinů, kteří bojovali také v bojích u Bardějova, Levoče , Kežmaroku. 
Boje o Liptovský Mikuláš patřily k těm nejkrutějším. Ve vesnici  Závažná Poruba,v těsné 
blízkosti Liptovského Mikuláše zde při  německém protiútoku 3. března 1945 Josef 
Koval padl. Byl to jediný občan Bašky, který za II. světové války, jako zahraniční voják, 
položil svůj život za svobodu naší vlasti. Posmrtně byl vyznamenán presidentem Česko-
slovenské republiky Eduardem Benešem -Čs. válečným křížem.
I když v minulosti vojenský hřbitov Háj a hrob Josefa Kovala několikrát navštívili jeho 
nejbližší příbuzní, v letošním roce tomu bylo jinak. Po prvé od roku 1945, v roce 
65. výročí  skončení II. světové války , se z iniciativy Jaroslava Šmída, člena  kulturní 
komise Bašky  uskutečnil mimořádný autobusový zájezd. V jeho programu byla také 
návštěva a prohlídka vojenského hřbitova Háj, kde  mělo možnost  všech 60 účastníků 
zájezdu si připomenout hrdinský čin  Josefa Kovala . Jeho památku zde vzpomenul  
pan Pavel Tománek / 86 / z Kunčiček u Bašky. Je nejbližším žijícím rodinným přísluš-
níkem,  synovcem Josefa Kovala.  Důstojný vzpomínkový akt byl zakončen položením 
kytic ke hrobu bašského hrdiny: za Obec Baška -předsedkyní kulturní komise Ing. 
Stanislavou Vítovou, Pavlem Tománkem, nejbližším příbuzným a Jaroslavem Šmídem, 
který kytici položil za všechny za účastníky  zájezdu.
„ Jsem velice rád, že se nám alespoň po 65 letech od smrti našeho občana Josefa 
Kovala podařilo připomenout jeho památku, určitě se však tak mohlo stát již mnohem 
dříve. Děkuji panu Pavlu Tománkovi, byl to především on, který mně inicioval k mému 
rozhodnutí. Pohled  z vrcholu Háje do kraje kolem Liptovského Mikuláše byl zážitek 
, na který nelze zapomenout. Také prohlídka města Liptovského Mikuláše s vynikající 
průvodkyní Tvrdoňovou a ředitelkou  Informační služby Piatkovou nás všechny velice 
uspokojila. Velice jim za všechny účastníky zájezdu děkuji. Při návratu zpět jsme ne-
mohli minout návštěvu Thermal Parku Bešenova , byl to zážitek.
Přál bych si, aby neuplynulo dalších dlouhých 65 let, kdy se k hrobu svého hrdiny 
přijdou znovu poklonit občané jeho rodné obce. Snad i žáci naší školy by mohli násle-
dovat.“

       František Vaníček



34

REPRESENTOVALI	BAŠKU	NA	I.	MEZINÁRODNÍM	SETKÁNÍ	FLAŠINETÁŘŮ

V Bašce má svou varhanářskou dílnu Ing. Zdeněk Hromádka, který je ve svém oboru uzná-
vaným odborníkem, je zván k opravám varhan nejenom v České republice , ale především 
do mnoha evropských i světových metropolí.
Méně známou skutečností je, že k jeho relaxačním „oddechovým koníčkům“ patří sběra-
telská záliba pro dnes již pozapomenuté flašinety , hrací stroje, orchestriony, které v době 
19. století a první poloviny minulého století patřily k běžnému oživení poutí,zábav, lidových 
slavností. Pro mnohé však flašinet byl také jediným zdrojem obživy – pro válečné veterány, 
invalidy, nezaměstnané.
Ing. Zdeněk Hromádka není však sám, kterého v Bašce tato jistě ušlechtilá záliba  oslovila. 
Pro tento sběratelský koníček je zapálena i paní Marcela Karásková z Kunčiček u Bašky. 
Není proto překvapením, že oba byli pozvání na I. Mezinárodní setkání flašinetářů, které 
se v letošním roce uskutečnilo v malé vísce Pekařov v podhůří Jeseníků. Konalo se nejenom 
u příležitosti tradiční pouti, ale především oslav dokončení opravy zdejší kaple Nanebevze-
tí Panny Marie, která byla v Pekařově postavena v roce 1825. Především devastací v pa-
desátých a následných letech byla téměř předurčena ke zbourání. K její záchraně přispěli 
místní nadšenci, kterým se za nemalé finanční podpory německé společnosti „Ackermann“ 
podařilo opravu kaple v letošním roce, po více než desetiletém úsilí dokončit.
Nad slavností, ale také nad Mezinárodním setkáním flašinetářů převzal záštitu olomoucký 
arcibiskup Mons. Jan Graubner, který v sobotu 14. srpna ve zdejší restaurované kapli  slou-
žil nejenom slavnostní bohoslužbu, ale setkal se i z flašinetáři z mnoha evropských zemí, 
mezi kterými nechyběli ani zástupci České republiky - z Obce Baška.
Dalším důvodem proč se Mezinárodní setkání flašinetářů konalo právě zde je skutečnost 
, že v Pekařově / Beckengrund/ po tří generace působila významná varhanářská firma 
Franz Kolb, která byla známá také výrobou píšťalových flašinetů a hracích strojků, vyhledá-
vaných v řadě evropských, ale i mimoevropských zemích , kde si získaly  punc vysoké kva-
lity.Zakladatel firmy Franz Kolb zemřel 4.12.1922 , v Německu žijí jeho vnuci a pravnuci, 
kteří se do rodné obce svých předků rádi vracejí. yli zde i na letošní slavnosti.
„Setkáním v Pekařově jsme byli oba hluboce osloveni, nejenom přátelskou atmosférou, po-
zorností pořadatelů, krásnou přírodou, ale obdivovali jsme skutečnost, že i když zde bylo 
mnoho prodejních stánků, nenašli jsme to, s čím se u nás na podobných akcích setkáváme 
- nabídkou různých tretek . Zde jsme měli možnost si vybírat pouze z výrobků nefalšované 
lidové tvořivosti.
 Nebyli jsme však také zahlcováni hlukem reprodukované hudby, hudebními skupinami, 
ale atmosférou klidu, pohody a radosti, byl to pro nás oba nesmírně  slovující a hluboký 
zážitek, na který budeme rádi vzpomínat“, připomenula paní Marcela Karásková.
A možná, že myšlenka se kterou Ing. Zdeněk Hromádka by rád oslovil občany Bašky, 
obce kterou si velice oblíbil, a k ní se i na setkání hrdě hlásil je možná tak trochu odvážná, 
ale snad se setká s příznivým ohlasem. „ Jsem ochoten připravit na CD nosiči znělku pro 
vysílání  bašského místního rozhlasu nahrávky melodií z některých  mých sběratelských „ 
skvostů“ - a samozřejmě zdarma.“Fotografie se setkání v Pekařově přikládám- foto archiv- 
Pekařov sobota 14.8-2010- Marcela Karásková- Ing. Zdeněk Hromádka s jedním ze svých 
exponátů.      František Vaníček
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SLAVNOSTNÍ	ODPOLEDNE	NEJENOM	S	GABRIELOU	VRÁNOVOU

Neděle 24. října 15.00 hod. KD Baška
Lašský smíšený pěvecký sbor  spolu s Obcí Baška připravuje na zakončení akcí  letošní-
ho Mezinárodního pěveckého festivalu, pořádaného ve Frýdku- Místku a Bašce k 100. 
výročí nedožitých narozenin českého pěvce Eduarda Hakena,  slavnostní odpoledne 
„Pocta manželům Hakenovým“. Nabídka programu slibuje nejenom vynikající umělec-
ký zážitek, ale  chce být rovněž  připomenutím, že v příštím roce uplyne   lOO. let od 
nedožitých narozenin Marie Glázrové- Hakenové,    přední členky  činohry Národního 
divadla Praha, kterou zejména  starší generace zná také z desítek velice úspěšných 
filmových rolí. Pamětníci si rovněž  vzpomenou i na její nezapomenutelný přednes ver-
šů Slezských písní Petra Bezruče, které  v sedmdesátých a osmdesátých letech zazněly  
na společných koncertech Lašského smíšeného pěveckého sboru , Eduarda Hakena a 
Marie Glázrové- Hakenové,  nejenom v sálech našeho kraje, ale i na  dalších místech 
naší vlasti.
Pořadatele  těší , že pozvání  přijala také herečka, filmová a televizní umělkyně , vy-
nikající recitátorka Gabriela Vránová. Spolu s ní se na jevišti kulturního domu v Bašce 
představí  její syn- herec, televizní režisér, moderátor a fotograf Ondřej Kepka.
Oba jsou také autoři  tříhodinového DVD „Království  poezie Gabriely Vránové,“ které 
se setkalo s mimořádně příznivým ohlasem. Je to  rovněž Lašská univerzita libovolného 
věku,Kabinet  literární a mediální ,zastoupena RNDr.Milanem Konečným z Brušperka , 
který se na  přípravě tohoto náročného projektu podílel.
 Na jevišti bašského kulturního domu vystoupí    mezzosopranistka Irena Magnusková. 
Je externí sólistkou opery Národního divadla Praha, kde  vystoupila např. v představe-
ní Dobře placená procházka v režii Miloše Formana. K největším úspěchům čeladen-
ské rodačky/ 16.9.1980/ je I. místo v Mezinárodní pěvecké soutěži Emy Destinnové v 
Londýně/ 2006/.
Vystoupí rovněž  Lašský smíšený pěvecký sbor –s dirigentkou Mgr. Janinou Ptakovou a 
sólistou   sboru Michalem Válkem.
Sólová vystoupení Ireny Magnuskové a Michala Válka bude  na klavír doprovázet  Petr 
Strakoš z Fryčovic.
Pro  každého z návštěvníků  koncertu je připraven spolu s programem slavnostního 
odpoledne také representativní  almanach „Ohlédnutí“ , který fotografiemi  a texty při-
pomene  květnový Mezinárodní pěvecký festival v Bašce a Frýdku- Místku.  Almanach 
připravily členové výboru Lašského smíšeného pěveckého sboru: ing. Kateřina  Čečot-
ková, Eva Šťastná, Michal Válek a další.
Návštěvníci koncertu si mohou rovněž  v sále KD Bašky prohlédnout  zajímavou výsta-
vu fotografií, plakátů , korespondence a  archivních materiálů  dokumentující  nevšední 
vztah manželů Hakenových a dalších umělců  ND k Lašskému smíšenému pěveckému 
sboru, Bašce, ale především  k našemu kraji.
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Nelze nezmínit také  skutečnost, že  je to PhDr. Marie Hakenová- Ulrichová, která  
spolu se svým manželem akademickým malířem Jindřichem Ulrichem si náš kraj, rodiště  
Marie Glázrové- Hakenové / Horní Suchá / velice oblíbili.
Oba velice rádi přijali  pozvání  na  komponovaný pořad „Pocta manželů Hakenovým“, velice 
se na návštěvu Bašky těší. Jejich účast ,stejně tak jako   dalších umělců, je  důkazem toho, že  si  
váží nesmírně  obětavé a náročného působení  členů Lašského smíšeného pěveckého sboru, ve-
dení Obce Baška a všech, kteří  se nejenom v letošním roce, ale i v minulosti  podíleli na šíření 
krásy sborového zpěvu- Dokazují, že to nemusí být jenom profesionální pěvecké sbory,ale  
také i venkovské neprofesionální sbory , které si zaslouží ocenění.
Předprodej a rezervace vstupenek na tento  pořad bude zahájen na OÚ v Bašce od 
pondělí 4. října- Petra Ferfecká- tel: 558 445 210.- Dotovaná cena vstupenky je 100 Kč  
Program a cena vstupného  je  nabídkou , která  zcela určitě zaplní  sál KD v Bašce  do 
posledního místa. Neotálejte- v Bašce  se na  Vaši návštěvu velice těší.
Po skončení  vystoupení  se uskuteční autogramiáda umělců, bude možnost si rovněž 
zakoupit DVD  Gabriely Vránové, pohovořit s hosty, prohlédnout si  do 19.00 hod. výstavu- 
                                                                           
       F.  V.    

G. Vránová  při slavnostním křtu nového DVD, kino MAT, 5.5. 2010
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TĚŠÍME	SE		NA	SETKÁNÍ	S	VÁMI

Říjen	–	listopad	-	prosinec	2010
U příležitosti Mezinárodního dne seniorů vystoupí v zábavném pořadu operetních 
melodií, humoru a tance přední sólisté Slezského divadla v Opavě
neděle  3. října 15.00- KD Baška
senioři- nezaměstnaní- studenti – děti-vstup zdarma- ostatní 50.-Kč
vstupenky si můžete vyzvednout na OÚ V Bašce, tel. 558 445 210,
v pokladně KD Baška před vystoupením od 14.00 hod

SLAVNOSTNÍ	ODPOLEDNE	-	MĚLI	RÁDI	NÁŠ	KRAJ
Vystoupí: PhDr. MARIE HAKENOVÁ – ULRICHOVÁ, GABRIELA VRÁNOVÁ, dlouholetá 
přední sólistka činohry Divadla na Vinohradech,filmová a televizní umělkyně,
ONDŘEJ KEPKA, herec, moderátor, filmový režisér, IRENA MAGNUSKOVÁ, pěvkyně  
vítězka Mezinárodní soutěže Emy Destinnové- Londýn 2006
Klavírní doprovod : PETR STRAKOŠ
Lašský smíšený pěvecký sbor - sbormistryně Mgr. JANINA PTAKOVÁ SólistaMICHALVÁ-
LEK - Moderuje LUDMILA KOZLOVÁ
Neděle 24. října v 15.00 hod. Jednotné vstupné 100.- Kč
Předprodej od pondělí 4. října 2010 - OÚ Baška - NEODKLÁDEJTE!!!
Po slavnostním programu a  autogramiádě si můžete v sále KD prohlédnout výstavu: 
Ohlédnutí - Měli rádi náš kraj,zakoupit DVD Království poezie Gabriely Vránové 

Zábavný pořad, který je vždy vyprodán
ZVĚŘINEC

VYSTOUPÍ PAVEL NOVÁK ml. spolu s hudební skupinou FAMILY
Program je obohacen o zvukové a světelné efekty, velkoplošnou videoprodukci 
KD BAŠKA - pondělí 25. října - 10.30 hod.
Pořad je rezervován pro ZŠ BAŠKU a ZŠ PRŽNO- školy 25.-Kč
Další : předprodej OÚ Baška od pondělí 18. října- jednotné vstupné 30.Kč

POSLEDNÍ	LET	AMERICKÉHO	BOMBARDÉRU	č.	118
dne 29. srpna 1944 nad obcemi Čeladnou, Novou Vsí , Malenovicemi, Baškou, Ho-
doňovicemi, Kunčičkami u Bašky, Palkovicemi,Metylovicemi a Lhotkou
Setkání a beseda s panem Stanislavem Toflem, autorem publikace, která byla vydána v 
letošním roce a setkala se s mimořádným zájmem čtenářů.
Účast na besedě přislíbili i další spoluautoři pan Jaroslav Šupina, ing. Petr Váňa i 
pamětníci toho tragického letu.
Pátek 29. října 2010 v 16.00 hod. velká zasedací místnost OÚ Baška
VSTUP VOLNÝ

STOLNÍ	KALENDÁŘ	BAŠKA	2011
Při příležitosti připravované besedy si můžete prohlédnout malou výstavku fotografií ze 
stolního kalendáře Baška 2011 a všech dalších textů, které budou v něm publikovány. 
Pátek 29.10.od 9.00 hod.- velká zasedací místnost OÚ Baška.
Pokud máte zájem , aby termín některé z Vašich připravovaných akcí byl do tohoto 
kalendáře zařazen, sdělte nejpozději do čtvrtku 14. října ing. Josefu Žákovi po tomto
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termínu nelze zaručit, že Vaše akce bude ve stolním kalendáři prezentována. Pokud 
máte zajímavý návrh na  fotografii, jejíž zařazení považujete za vhodné, sdělte co 
nejrychleji p.Martině Pavláskové, / lékárna- v budově OÚ  Baška

PŘIPRAVUJEME:
17. –21. prosinec VÝSTAVA OHLÉDNUTÍ 2006-2010. Vedle ohlédnutím nad životem 
v Obci Baška v letech 2006 – 2010 budete si moci na výstavě prohlédnout kroniky 
Obce Baška, kolekci obrazů akademické malířky A. Kocůrkové, , zajímavé fotografie, 
sbírků autogramů a mnohé další. Podrobnosti k výstavě budou publikovány v posled-
ním letošním Zpravodaji Obce Baška, který vyjde začátkem prosince.

V neděli 19. prosince v 15.00 hod. v sále KD Bašky poprvé vystoupí populární brněn-
ská hudební skupina    

POUTNÍCI 
s pořadem COUNTRY VÁNOCE S POUTNÍKY
Předprodej od pondělí 22. listopadu 2010 na OÚ v Bašce. Jednotné vstupné 100.-Kč 

SENIORLUB	INFORMUJE	A	ZVE

„Štěstí je vždycky tam, kde je člověk vidí“

Prázdniny nám utekly jako voda, je tu podzim a s ním krátící se dny s dlouhými večery. 
Počasí bylo jako na houpačce, velká vedra a pro změnu zase deště. A na našich 
zahrádkách neskutečná invaze slimáků, opravdu bylo to prapodivné léto.
Také v našem Seniorklubu jsme ukončili prázdniny - k tradičnímu opékání buřtů se nás 
sešlo dost - jestli jsem se nespletla, na zahradě Schindlerova mlýna nás byla padesátka 
Buřty byly vynikající, dobře propečené, byla to především zásluha naší obětavé členky 
paní Zdeňky Plaché, všichni jsem to ocenili a těšíme se, že i příště, třeba na jaře se nás 
sejde ještě více a buřty nám budou chutnat stejně dobře. Turistický výšlap se měl usku-
tečnit 9. září s náročným cílem výstupu na Lysou horu. Bohužel počasí nepřálo, lilo jako 
z konve a tak náš  turistický vůdce pan Bedřich Šnyta zůstal sám. Ale přesto se dal na 
turu, nechtěl porušit tradici i když až na Lysou nevyšel, ale i tak výšlap do Malenovic a 
zpět přes Borovou do Frýdlantu nad Ostravicí mu dal pořádně zabrat, zcela promočen 
se vrátil domů - to je třeba ocenit, kdo z nás by to dokázal. A samozřejmě byl tady i 
autobusový zájezd Za poznáním krás naší vlasti. 21. září jsme navštívili Rožnov pod 
Radhoštěm , nemohli jsme minout jeho skanzen, moc se nám tam líbilo, stejně tak jako 
v pohánkovém mlýně ve Frenštátě pod Radhoštěm. Letos tomu bude již 15 let, kdy jsme 
v Bašce založili  dnes tak oblíbený SENIORKLUB. Sejdeme se proto v úterý 19. října v 
Schindlerově mlýně, abychom si to společně oslavili. Zavzpomínáme na pěkné chvíle, 
které jsme společně prožili, připomene si i ty, kteří již mezi námi nejsou. Bohužel tako-
vý je život. Přejeme si, aby se nás sešlo co nejvíce nejenom našich členů,ale i našich 
příznivců. Myslím si,že ohlédnutí nad naší patnáctiletou činností nás všechny naplní 
dobrým pocitem, že jsme společně přispěli  k obohacení života našich občanů – seni-
orů. Přála bych si, aby i ti, kteří budou v naší práci v budoucích letech pokračovat měli 
stejný pocit.          
        Věra Šárková
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Tradiční Svatováclavská pouť v Bašce – sobota 25.9.2010. Foto M. Pavlásková

Vizualizace nového mostu přes Ostravici
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Technika získaná z dotací za minulé volební období: Traktor s čelním nakládačem a závěsný 
štěpkovačem větví a kmenů,vlečka za traktor, speciální vykosovač travnatých ploch,třidící síto 
na kompost,čtyřkolový čelní nakládač.Vše včetně kompostovací plochy v hodnotě 
cca 5 mil. Kč.


